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In de nota naar aanleiding van het eindverslag over het voorstel van 
Wet inzake tandprothetici (kamerstukken II, 19 952, nr. 9) heb ik 
toegezegd met betrekking tot de tandheelkundige implantaten u het 
evaluatierapport, het advies van de Ziekenfondsraad, alsmede mijn 
standpunt terzake te doen toekomen. Met bijgaand afschrift van het 
advies van de Ziekenfondsraad van 22 september 19881, SGZ/29 037 
dat het evaluatierapport omvat, en de onderstaande uiteenzetting, voldoe 
ik aan deze toezegging. 

Bij ministeriële regeling van 4 december 1986 (Stcrt. 1987, 2) is de 
tandheelkundige chirurgische hulp bij het aanbrengen van tandheel-
kundige implantaten voor een periode van twee jaren, met uitzondering 
van deze hulp bij een tweetal implantaatsystemen, van verstrekking ten 
laste van de ziekenfondsverzekering uitgesloten. Uitgangspunt daarbij 
was dat het wenselijk zou zijn, dat de nieuwe behandeltechniek tandheel-
kundige implantaten, zowel uit kwalitatief oogpunt als uit oogpunt van 
kosten, beheerst zou kunnen worden ingevoerd. Gelet daarop werd bij 
voornoemde regeling een uitzondering gemaakt voor de twee implantaat-
systemen ten aanzien waarvan de Vereniging van Nederlandse Zieken-
fondsen en de Nederlandse Maatschappij tot bevordering der Tandheel-
kunde een proefregeling voor een periode van twee jaren, met daaraan 
verbonden een evaluatie van de resultaten na één jaar, waren overeenge-
komen. Ten behoeve van de verdere besluitvorming zouden deze evalua-
tiegegevens vervolgens verstrekt worden aan de Ziekenfondsraad. Op 
basis van dit inmiddels uitgebrachte evaluatierapport heeft de Zieken-
fondsraad op 22 september 1988 advies uitgebracht. 

In zijn advies stelt de Ziekenfondsraad voor de verstrekking van 
tandheelkundige implantaten te verruimen tot andere implantaatsys-
temen, omdat de kennis en de ontwikkeling van de toepassing van 
tandheelkundige implantaten inmiddels zodanig zijn ontwikkeld dat ook 
toepassing van andere dan de tot dusverre geregelde implantaten verant-
woord kan worden geacht. Daarbij acht de Raad het van belang dat uit 

Tweede Kamer, vergaderjaar 1 988-1989, 19 952, nr. 1 2 1 



de evaluatie is gebleken dat in meer dan 90% van de gevallen sprake was 
van een succesvolle behandeling, alsmede dat de tijdelijke regeling niet 
in alle gevallen een oplossing heeft geboden aan verzekerden die grote 
problemen hebben met de volledige gebitsprothese. 

Met betrekking tot de financiële consequenties merkt de Raad op te 
verwachten dat de voorgestelde verruiming tot een toename van het 
aantal aanvragen om verstrekking van een implantaat zal leiden. Daaren-
tegen zal er minder beroep gedaan worden op andere behandelingen. 
Voorts kan met een zorgvuldige voorbereiding van de toepassing van een 
implantaat veelal een einde komen aan een voor zowel de verzekerde als 
het ziekenfonds kostbare weg van steeds nieuwe niet bevredigende 
prothesen. Verder kunnen op basis van de verruimde regeling 
goedkopere implantaatsystemen worden toegepast dan op grond van de 
tijdelijke regeling mogelijk is. Tevens wordt in aanmerking genomen dat 
het gaat om een beperkt aantal gevallen en dat eigen bijdragen voor 
prothetische hulp of tandarts-specialistische hulp van toepassing zullen 
zijn. Bovendien zal de zorgvuldige toestemmingsprocedure ertoe 
bijdragen dat onnodige of onoordeelkundige toepassingen van implan-
taten tot vrijwel nul worden teruggebracht. Op grond van vorenstaande 
overwegingen verwacht de Raad dat de verruiming van de verstrekking 
implantaten budgettair neutraal kan verlopen. 

Bovenstaande argumenten hebben mij aanleiding gegeven de aanbe-
velingen van de Ziekenfondsraad over te nemen en de daarvoor 
benodigde wijzigingen in het Besluit tandheelkundige hulp ziekenfonds-
verzekering (Stcrt. 1968, 254) en het Besluit tandheelkundige hulp 
jeugdige verzekerden ziekenfondsverzekering (Stcrt. 1985, 121) aan te 
brengen. Daarbij heb ik tevens besloten, ten einde de gevolgen van de 
nieuwe regeling nauwlettend te kunnen volgen, de Ziekenfondsraad te 
verzoeken de kwalitatieve, kwantitatieve en financiële effecten van de 
nieuwe regeling voor tandheelkundige implantaten te laten evalueren en 
mij van de resultaten daarvan op de hoogte te stellen. 

Een afschrift van de nieuwe regeling, alsmede van de brief aan de 
Ziekenfondsraad, treft u bijgaand eveneens aan. ' 

De Staatssecretaris van Welzijn, Volksgezondheid en Cultuur, 
D. J. D. Dees 

Ter inzage gelegd op de bibliotheek 
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